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ERMENİCEDE ՀՈԼՈՎՆԵՐ (ADIN HALLERİ): ՆԵՐԳՈՅԱԿԱՆ ՀՈԼՈՎ (ADIN BULUNMA HALİ)
	Bu derste öğrencilerin Ermenice Ներգոյական հոլով (Adın Bulunma halini,) kavramaları beklenir

[bookmark: _Hlk39959534]ՀՈԼՈՎՆԵՐ (ADIN HALLERİ)
· [bookmark: _Hlk39959488]Ermenicede Հոլովներ (Adın Halleri):
· Ermenicede adların 7 hali vardır.
Ուղղական հոլով (Yalın Hali)
Սեռական հոլով (İyelik Durumu)
Տրական հոլով  (Yönelme Hali)
Հայցական հոլով (Belirtme Hali)
Բացառական հոլով (Ayrılma Hali)
Գործիական հոլով (Araç Durumu)
Ներգոյական հոլով (Bulunma Hali/-de, -da Hali)

· Ermenicede adın halleri Türkçeyle her zaman örtüşmez.



Ներգոյական հոլով
“Ներգոյական հոլով” genellikle ifade edilen eylemin gerçekleştiği yeri gösterir. Türkçedeki -de, -da sonekleri ile ifade edilen bulunma haline karşılık gelir. Ermenicede “Ներգոյական հոլով” ifade eden ek, isimlere ve bazı zamirlere eklenerek kullanılır. “Ներգոյական հոլով” için en yaygın kullanılan ek “-ում”dur ve bu ek yalın haldeki ismin tekil ya da çoğul biçimine eklenir. 
· Cümlede որտե՞ղ, ինչո՞ւմ (կամ ինչի՞ մեջ), որքա՞ն ժամանակում sorularına cevap verir.

Օրինակ՝
- Որտե՞ղ ես սովորում:	- Համալսարանում:

“Ներգոյական հոլով” kullanımında dikkat edilmesi gereken noktalar:
· Eğer bir kelime “ա” ya da “n” harfleriyle bitiyorsa “-ում” ekinden önce “յ” kaynaştıma harfi kullanılır. 

Օրինակ՝
Ապրում եմ Թուրքիայում:
Մենք հանդիպեցինք կինոյում:


· Bazı adlar “Ներգոյական հոլով” eki aldıklarında, yalın halde sahip oldukları sesliyi kaybederler. Genel olarak, yalın halde son hecede bulunan “ի” ve “ու” seslileri düşme eğilimi gösterir. 
Օրինակ՝	
գիրք	=>  	գրքում

·  Bazı adlar istinai isim çekimine sahip oldukları için “Ներգոյական հոլով”da yapıları değişir.
Օրինակ՝	
տուն	=>	տանը
· Ներգոյական հոլով”da çekimlenmiş bir isme genel olarak tanımlık eklenmez. Տուն- տանը (ev-evde) istisnai bir örnektir.
· Ermenicedeki diğer isim çekimlerinden farklı olarak, her isim “Ներգոյական հոլով”da sık kullanılan - ում çekim eki almaz. Bu kelime grupları şu şekilde sıralanabilir:
· Soyut isimler
Օրինակ՝	
Սպասում (սպասման մեջ) 
ուրախություն (ուրախության մեջ)




· Özel isim ya da cins isim olmasına bakılmaksızın canlılara ait isimler -ում çekim eki almaz.
Օրինակ՝
Աննա  (Աննայի մեջ)   
Մայր (մոր մեջ)

· Bazı zaman kavramları -ում çekim eki almaz.
Օրինակ՝
Մայիս (մայիսին)
Չորեքշաբթի (Չորեքշաբթիին)
Գիշեր (Գիշերին)

Ya da
		Օրվա մեջ
		Ուրախության մեջ
Şeklinde çekilir.

· Bazı durumlarda -de, -da halini belirtmek için “ներգոյական հոլով” yerine “սեռական հոլով+ մեջ” kullanılır.
Օրինակ՝
		Աչքերումդ	/	աչքերիդ մեջ
		Գրքերում	/	գրքերի մեջ
· İsimlerin yanı sıra, edatlar gibi cümlenin başka ögeleri de “ներգոյական հոլով”çekimi söz konusu olduğunda –ում çekim eki alır:
· Yer-yön zarfları
Օրինակ՝
վերև	=> վերևում
առջև 	=> առջևում

· Zamirler
Օրինակ՝
Դա 	=>	դրանում
Սա	=>	սրանում

·  “Ներգոյական հոլով” bir eylemin gerçekleştiği zamanı belirtmek için de kullanılır. Bu durumda “Որքա՞ն ժամանակում” sorularına cevap verir.
Օրինակ՝
	Այս դարում
	Երկու ժամում (veya ժամին)
	
